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شاکری نماینده مجلس شورای اسلامی:

باید به وزرای اقتصادی فشار بیاوریم که کارشان 
را درست انجام دهند

سرویس سیاسی- اقبــال شاکری درباره این که 
مطرح می شــود دولت با وجود تیم اقتصادی که دارد 
سال آینده با مشکلات فروانی روبه رو خواهد شد از 
همین رو برخی از نمایندگان مسئله استیضاح وزرا را 
مطرح می کنند، گفت: استیضاح از ابزارهای نظارتی 
و حق مجلس اســت و می تواند از آن ها استفاده کند 
و هیچ کدام شــان تقابلی نیستند بلکه نظارتی و برای 

تنظیم گیری است.
نماینده تهران خاطرنشــان کرد: حتی اگر یک 
وزیری هنگام استیضاح بیاید درست توضیح دهد و 
اطلاعاتی دهد که از نظر مجلس مفید باشــد، مجلس 
با آن موافقت می کند و مسئله استیضاح کنار گذاشته 
می شــود، بنابراین ما از اینکه از این موضوع استفاده 

کنیم، مشکلی نداریم.
وی بیــان کرد: اما اینکه آیا اســتفاده از این ابزار 
آن جوابــی را که باید دهــد می دهد یا نمی دهد یک 
مســئله ای است که باید خوب روی آن دقت کرد. هر 
تغییر وزیــری ۳ الی ۴ ماه برای یک وزارتخانه طول 
می کشــد؛ چراکه وقتی یک وزیــر برود و یک وزیر 
جدیــد بیاید تا جا بیفتد زمان می برد. ما می گویم این 
وزیر فعلی هرچه بوده است دیگر تا به امروز به مسائل 
آشنا شده و یکسال و خورده ای از حضورش گذشته 

است ما باید فشار بیاوریم تا مشکلات را حل کند. 
نماینده تهران تاکید کرد: اگر وزیری به مجلس 
بیاید و پاســخگو باشد، هم در کمیسیون ها و هم در 
صحن مجلس اولویت دارد به آن که در این شــرایط 
ســخت تغییرش دهیــم، بنابراین باید بــه وزرای 
اقتصادی، تخصصی و زیرســاختی فشار بیاوریم تا 

جایی که می توانند کار انجام دهند.
شــاکری بیان کرد: تصور من این است یک 
رویکــرد جدیدی در وزارت راه و شهرســازی 
رخ داده اســت که باید مشــاهده کنیم تحقق اش 
چگونــه خواهد بود؛ ماننــد این که رفتند و گوش 
کردنــد و صحبت کردنــد و روش های جدیدی 
را پیــدا کردند این ها را به نظر مــن بقیه هم باید 
اســتفاده کنند، علی الخصوص وزارت خانه هایی 

مانند صمت و کشــاورزی که با معیشت و کالای 
اساســی مردم ســروکار دارند و ما روزانه با آن ها 
کار داریم، این گونه نیســت که ما برنامه نویســی 
کنیــم و بگذاریــم و برویــم بلکه هــر روز باید 

برنامه ریزی کنیم.
شــاکری افزود: هفته گذشــته فولاد یک مقدار 
دوباره قیمتش بالا رفــت، نباید یکی کنترلش کند؟ 
آن هم قلبش نــه اینکه اتفاقی بیفتد و یک عده پولی 
بزنند بعد به فکر راه چاره باشــیم! به طور مثال امروز 
مشــاهده می کنیم قیمت بلیط هواپیما تحت چارتر 
در حال گران شدن اســت؛ ما مایلیم وزارت خانه ها 
نظارت هــا را پیش بگیرند و ما هم از ابزارهای مان هر 

زمان لازم باشد استفاده می کنیم.
وی درباره ارائه بسته پیشنهادی مجلس شورای 
اســلامی به دولت برای حل مسائل بازار و ارز گفت: 

ما در قانون کالابرگ تصویب کرده بودیم و چیز خیلی 
پیچیده ای هم نبــود، اتفاقا تیمی که کالابرگ را تهیه 
کرده بودند برای یک تعداد محدودی از نمایندگان آن 
را ارائه دادند بسیار هم کار عالی بود و تعداد محدودی 
از نمایندگان که در آنجا بودند بســیار استقبال کردند 
که قیمت درست دســت مردم برسد، ما به بازار چه 
کاری داریم؟ بازار هر چه می خواهد شود ریسک آن 
را  دولت باید بپذیرد و در قانون تصویب شــد کالا به 
قیمت شهریور ۱۴۰۰ در اختیار مردم قرار بگیرد و ما 

بسیار استقبال کردیم. 
این نماینده مجلس عنوان کرد: در پی آن هستیم 
که توضیحات درخصوص کالابرگ در جمع کثیری 
از نمایندگان داده شــود و این از آن کارهایی اســت 
کــه مجلس باید پای کارش بایســتد زیرا بقیه کارها 

جواب نداد.

                 یک نماینده مجلس شورای اسلامی گفت: وزرای فعلی هرچه بودند دیگر تا به امروز به مسائل آشنا شده و یکسال و خورده ای از حضورشان گذشته است ما 
باید فشار بیاوریم تا مشکلات را حل کنند.

سرویس سیاسی- یک عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی، تاکید 
کرد: مشکلات امروز حوزه ریلی کشور محصول عدم توجه و عدم سرمایه گذاری 

در طول چندین سال گذشته است.
غلامرضا شریعتی با تاکید بر ضرورت ارتقای ناوگان ریلی کشور و تجدید نظر 
در ساز و کار فروش بلیت قطار به ویژه در ایام پیک، بیان کرد: متاسفانه ما در حوزه 
ریل یعنی هم در حوزه  ناوگان ریلی و هم در حوزه زیرساخت های مربوط به راه 
آهن دچار عقب افتادگی هستیم. از سوی دیگر عقب افتادگی ها در طول چند دهه 
گذشته سبب شده نتوانیم به درستی به نیازهای مردم در حوزه مسافری و حتی باری 
پاســخ دهیم.وی در ادامه اظهار کرد: مشکلات امروز حوزه ریلی کشور محصول 
عدم توجه و عدم سرمایه گذاری در طول چندین سال گذشته است. بسیاری از مردم 
متقاضی سفر با قطار به عنوان یک سفر ایمن هستند پس لازم است که دولت تمرکز 
ویژه تری به این حوزه داشته باشد. بعد از انقلاب اسلامی ما خطوط ریلی کشور 

را توسعه دادیم ولی در حوزه ناوگان ریلی به شدت دچار عقب افتادگی هستیم.
نماینده مردم بهشهر در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: کمیسیون عمران 
تاکنون بحث های جدی در خصوص لزوم توجه به ناوگان مسافربری و حمل و 

نقل بار در حوزه ریل دنبال کرده است.
وی افزود: واقعیت این اســت که مادامی که ظرفیت قطارهای ما پایین است 

و تقاضا برای سفر با قطار بالا است نمی توان به درستی به نیاز جامعه پاسخ داد.
شــریعتی در پایان گفت: در حال حاضــر بهترین نحوه فروش بلیت قطار، 
فروش اینترنتی است؛ حداقل از این طریق اجحاف کم تری در حق مردم می شود. 
مشــکلاتی که بعضا مسافران در ایام پیک برای تهیه بلیت تجربه می کنند به دلیل 

پایین بودن ظرفیت قطارها است که اهتمام ویژه ای را می طلبد.

شریعتی عضو کمیسیون عمران  مجلس :

ظرفیت ناوگان ریلی کشور پاسخگوی 
خودمان اجازه دادیمنیاز مردم نیست

طرفدار تعطیلی پنجشنبه ها

ضربه کاری

مانع فرزندآوری 

واکنش طالبان 

واکنش همتای عراقیِ 

ادعای مطهری

ساماندهی تجمعات

اخبار ویژه ...

ســیامک نمازی طی مصاحبه با ســی ان ان از زندان اوین )جایی که از 
سال ۲۰۱۵ به دلیل »ارتباط با یک کشور متخاصم« )ایالات متحده آمریکا( 
در بازداشــت به ســر می برد( از جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا خواست، 
سیاسی بازی را کنار بگذارد و »به این کابوس« برای او و دو فرد دو تابعیتی 

دیگر پایان دهد.
یک مقام بلندپایه ایرانی، که حاضر به افشــای نامش نبود، به المانیتور 
گفت: »هیچ دلیل سیاسی« برای اجازه برقراری این تماس وجود نداشت. این 
اتفاق همچنین می تواند به عنوان »مساله ای بشردوستانه ـ بنا به درخواست 
او )ســیامک(، نشــان دهنده این باشــد که مبادله زندانیان با ایالات متحده، 
معامله ای که احتمالاً شامل آزادی ۷ میلیارد دلار از دارایی های مسدود شده 

از کره جنوبی می شود، ممکن است نزدیک تر از همیشه باشد. 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گفت: معتقدیم اگر 
پنجشنبه ها تعطیل شــود، کمک قابل توجهی به حوزه گردشگری خواهد 
شد. عزت الله ضرغامی درباره این که مطرح می شود اگر تعطیلات آخر هفته 
افزایش پیدا کند، این کار به رونق گردشــگری کمک بسیاری خواهد کرد، 
گفت: وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی طرفدار تعطیلی 
پنجشنبه هاســت. وی ادامه داد: اگر نظــرات دیگر برای افزایش تعطیلات 

است، طبیعی است. 

عبد الناصر همتی با انتشــار ویدیویی از مناظرات انتخابات ریاســت 
جمهوری در توییتز خود نوشــت: نوشــتند و گفتند توافق ایران و عربستان 
ضربــه کاری به آمریکا و رژیم صهیونیســتی بــود. مدعیان اصلاحات یاد 
بگیرنــد!  ما که خیلی وقت پیش اینها را گفته بودیم. خوشــحالیم، بالاخره 

شما هم یاد گرفتید.

سعیدی امام جمعه قم گفت: برخی افراد مسأله فقر را مانع فرزندآوری 
می داننــد، در حالــی که خداوند وعده داده اســت، اگر ازدواج کنید و فقیر 
باشــید، خدا رزق شما را می دهد و به افرادی که از ترس فقر فرزندان خود 

را می کشتند، فرمود این ما هستیم که به آن ها روزی می دهیم.

وزارت خارجه طالبان با اســتقبال از توافق ایران و عربستان، آن را 
گامی مهم در جهت برقراری صلح و ثبات در منطقه دانســت. عبدالقهار 
بلخی سخنگوی وزارت خارجه طالبان در توییتی با اشاره به توافق ایران 
و عربســتان برای برقراری روابط دو جانبه نوشت: وزارت امور خارجه 
امارت اســلامی از، ازســرگیری روابط دیپلماتیک پادشــاهی عربستان 
سعودی و جمهوری اسلامی ایران استقبال کرده و این گام مثبت را گامی 
مهم در جهت برقراری صلح و ثبات در منطقه می داند. امارت اســلامی 
با در نظر گرفتن سیاســت خارجی متوازن این کشور، توسعه دیپلماتیک 
بین عربستان سعودی و ایران به توسعه روابط و همکاری های چندجانبه 
در منطقه کمــک می کند. ما همچنین از تلاش های جمهوری خلق چین 
که میزبان مذاکرات بین عربســتان ســعودی و ایران بــرای ثبات منطقه 

بوده است، سپاسگزاریم.

مشــاور امنیت ملی عراق در واکنش به توافق ایران و عربستان گفت، 
گفت وگو بهترین راه برای حل اختلافات اســت. قاســم الاعرجی، مشاور 
امنیت ملی عراق در صفحه توییتر خود نوشت، از تلاش های عراق و عمان 
و چین که منجر به توافق تاریخی میان ایران و عربستان شد تقدیر می کنیم. 
وی نوشــت: مــا یقین کامل داریم که این توافــق نتایج مثبتی برای عراق و 
منطقــه و جهان به دنبال خواهد داشــت و تاکیــد می کنیم که گفت وگوی 
دیپلماتیــک بهتریــن راه برای حل اختلافات و درگیری میان کشــور های 

دوست و برادر است.

علــی مطهری گفــت: تا جایی که بنده اطــلاع دارم مذاکراتی که در 
عمان در حال برگزاری اســت، درباره مســأله برجام است. قاعدتاً مسائل 
دیگری در حاشــیه این مذاکرات مطرح می شود؛ از جمله آزادی زندانیان 
طرفین و ممکن اســت موضوع روابط ایران و کشــور های همسایه نیز در 
آنجا مطرح شــود. به نظر می رسد این موضوع با رضایت آمریکا صورت 
گرفته و اگر اینطور باشــد یک نقطه مثبت اســت و شــاید آن ها نیز نگران 
درگیری های منطقه هســتند و دوســت دارند، تنش ها کاهش پیدا کند. هر 
چه باشد اقدام مثبتی بود که به نفع هر دو کشور است. علی مطهری معتقد 
اســت، توافق ایران و عربستان »نشانه واقع بینی و دور شدن مسئولان ما از 

شــعار های احساسی و نشانه عقلگرایی آنهاست.« 

محمدرضا غلامرضا با بیان اینکه ســاماندهی تجمعات در دســتور 
کار دولــت اســت، گفــت: پیش نویــس آیین نامه اجرایــی تجمعات و 
راهپیمایی های قانونی در وزارت کشــور تهیه شــده و همزمان با دستور 
مستقیم رئیس جمهور لایحه ای برای آن تدوین کردیم که به مجلس ارائه 
خواهد شــد. در حال حاضر و با توجه به درگیــری نمایندگان مجلس با 
موضوع بودجه، از ظرفیت آیین نامه تصویبی در مجلس اســتفاده می کنیم؛ 
این آیین نامه توســط وزیر کشور، برای اجرا به استان ها ابلاغ خواهد شد 
تــا اگر احــزاب و گروه هایی قصد برگزاری تجمع دارنــد بتوانند از این 

ظرفیت استفاده کنند.

اگر وزیری به مجلس بیاید و پاسخگو باشد، هم در کمیسیون ها و هم در صحن مجلس 
اولویت دارد به آن که در این شرایط سخت تغییرش دهیم، بنابراین باید به وزرای 
اقتصادی، تخصصی و زیرساختی فشار بیاوریم تا جایی که می توانند کار انجام دهند.

 

ســرویس سیاســی- عضو هیأت رئیسه 
کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۲ در مجلس، 
تشکیل شــورای نظارتی در تشخیص مصلحت 

نظــام بــه منظور بررســی طرح هــا و لوایح را 
موازی کاری با رویه شــورای نگهبان دانست که 
باعث روی زمین ماندن بندهایی از قانون بودجه 
نیز شــده است و از رهبر معظم انقلاب خواست 

تا برای رفع این مشکل ورود پیدا کنند.
موازی کاری بــا رویه شــورای نگهبان با 
تشــکیل شــورای نظارتی در مجمع تشخیص 

مصلحت نظام پیرامون بررسی طرح ها و لوایح
ســیدکاظم دلخوش اباتری در جلسه علنی 
دیروز مجلس شــورای اسلامی در تذکر شفاهی 
گفت: در مجمع تشــخیص مصلحت نظام یک 
شورای نظارتی ایجاد شده است که قبل از ورود 
شــورای نگهبان به طرح ها و لوایح رســیدگی 

می کند.
نماینده مردم صومعه سرا در مجلس شورای 
اسلامی ادامه داد: هم اکنون در این شورا ابهاماتی 
را نســبت به برخی موارد مربوط به قانون بودجه 

وارد دانســته  یا رد شده است که در این صورت 
شــورای نگهبان برای رسیدگی به آنها ورود پیدا 
نکــرده و خود را صالح رســیدگی به آن بندها 
نمی داند بنابراین خــود به خود این موارد روی 

زمین می ماند.
وی تصریح کرد: در شرایط کنونی ۱۰ طرح 
و لایحه با این رویه در مجمع تشخیص مصلحت 
نظام روی زمین مانده اســت چرا که به دلیل رد 
شدن آنها در شورای نظارتی این مجمع، شورای 
نگهبان خود را صالح رسیدگی به آنها نمی داند.

عضو هیأت رئیســه کمیسیون تلفیق لایحه 
بودجــه ۱۴۰۲ در مجلس تأکید کــرد: از رهبر 
معظــم انقلاب و رئیس مجلس اســتدعا دارم تا 
این مشــکل را حل کنند تا گرفتار نشویم و رویه 
به این صورت نباشــد که شورای نظارتی مجمع 
تشخیص مصلحت نظام جلوتر از شورای نگهبان 

به اظهارنظر درباره طرح ها و لوایح بپردازد.

دلخوش در تذکر شفاهی مطرح کرد:

تشکیل شورای نظارتی در مجمع تشخیص مصلحت نظام 
موازی کاری با رویه شورای نگهبان است

دوشنبه 22 اسفند 1401 ، 20 شعبان 1444 ،13 مارچ2023، شماره 4174 ، صفحه 

تیتر »کیهان« 

تیتر ۷ سال پیش روزنامه کیهان در خصوص قطع روابط با عربستان و مقایسه 
با تیتر امروزش سوژه کاربران فضای مجازی شده است.

۱۵ دی ماه ۱۳۹۴؛ ننگ رابطه با آل سعود از دامان ایران اسلامی پاک شد
۲۰ اســفندماه ۱۴۰۱؛ توافق ایران و عربستان ضربه کاری به آمریکا و رژیم 

صهیونیستی

در بازار بریزید
مجیدرضا حریری رییس اتاق بازرگانی ایران و چین با اشــاره به 
توافق ایران و عربســتان در صفحه خود در فضای مجازی با اخطاری 
بــه ذخیره کنندگان دلار، نوشــت: هرچــه دلار ذخیره کردید، در بازار 
بریزیــد، چــون یکی از توافقات پکن ســرازیر شــدن درهم از طرف 

امارات است .

طرح اصلاح قانون انتخابات مجلس به کمیسیون شوراها بازگشت
ســرویس سیاســی-  طرح اصلاح موادی 
از قانون انتخابات مجلس شــورای اسلامی برای 
بررســی بیشــتر و رفع ابهامات به کمیسیون امور 

داخلی و شوراها بازگردانده شد.
رســیدگی به گزارش کمیسیون امور داخلی 
کشــور و شوراها در مورد طرح اصلاح موادی از 
قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی در دستور 
کار جلســه علنی روز یکشنبه مجلس قرار گرفت 
و ابتدا ماده ۱۱ این طرح که رســیدگی به تخلفات 
انتخاباتی اختصاص دارد، برای بررســی بیشــتر 
به پیشــنهاد رییس مجلس به کمیســیون شوراها 

ارجاع شد.
محمدباقر قالیبــاف رئیس مجلس در جریان 
بررســی این ماده گفــت: ماده ۱۰ ایــن طرح به 
کمیسیون ارجاع شــده است و از آنجا که ماده ۱۱ 
نیز با ماده ۱۰ مرتبط است، براساس ماده ۱۵۳ آیین 
نامه داخلی مجلس، این ماده نیز برای بررسی بیشتر 

به کمیسیون مربوطه ارجاع می شود.
در ادامــه مواد دیگر این طرح در دســتور کار 
قرار گرفت که در نهایت رئیس مجلس اعلام کرد: 
ایــن طرح با توجه به وجود ابهامات در مواد )۱۲(، 
)۱۳(، )۱۴(، )۱۵( و )۱۶( به کمیسیون امور داخلی 
و شوراها بازگردانده می شود تا از نظر رفع ایرادات 
و اصلاح متناســب با سیاست های کلی انتخابات 

مورد بررسی قرار گیرد.
مواد ارجاعی به کمیســیون به نحوه رسیدگی 
به تخلفات انتخاباتی، شرایط عمومی و اختصاصی 

داوطلبــان و مصادیق محروم شــدن از نامزدی در 
انتخابات مجلس اختصاص داشت.

نمایندگان در ادامه جلسه با حذف ماده )۱۷( 
بــا ۱۱۴ رأی موافــق، ۷۷ رأی مخالف و ۸ رأی 
ممتنع از مجموع ۲۱۵ نماینده حاضر در جلســه 

موافقت کردند.
بر اساس این ماده سازمان ها و نهادها از جمله 
نهادهــای دولتی، عمومی یا خصوصی حســب 
درخواست شــورای نگهبان و مقام های مجاز از 
ســوی شــورای نگهبان اعم از زمان انتخابات یا 
غیــر از زمان انتخابات موظف انــد در کلیه امور 
مرتبــط بــا انتخابات مانند بررســی صلاحیت و 
صحت انتخابات، همکاری و در هر مورد اســناد 
و مدارک متقن را در اختیار شــورای نگهبان قرار 

دهند. هرگونه اظهارنظر و یا پیشنهاد در خصوص 
صلاحیت داشــتن اشــخاص برای نمایندگی یا 
صحت انتخابات بدون ارســال اســناد و مدارک 
مرتبط یا عدم پاســخ و یا تأخیر عمدی و غیرقابل 
جبران در پاســخ به درخواســت ها و همکاری با 
شورای نگهبان، موجب مجازات های درجه شش 
قانون مجازات اســلامی مصــوب ۱۳۹۲ به جز 
حبــس و انفصال موقت تا یکســال، برای مقام یا 
شــخصی اســت که این فعل و یا ترک فعل به او 

مستند است.
در ادامه دکتر قالیباف تمام طرح اصلاح قانون 
انتخابات مجلس شــورای اســلامی را جهت رفع 
ابهامات و بررسی مدقانه به کمیسیون امور داخلی 

کشور و شوراها ارجاع داد.

سرویس سیاسی- رئیس کمیسیون تلفیق بودجه گفت: بودجه ۱۴۰۲ نسبت 
به لایحه ای که دولت ارسال کرده بود، ۲.۶درصد کاهش یافت که این بی سابقه است.

شمس الدین حسینی در حاشیه جلسه علنی مجلس شورای اسلامی طی نشست 
خبری با اصحاب رسانه، اظهار داشت: بودجه کل کشور نسبت به آن لایحه ای که 
دولت ارســال کرده بود، ۲.۶ درصد کاهش یافت که این بی ســابقه است و بودجه 

شرکت های دولتی هم ۷ درصد کاهش یافت.
وی ادامه داد: ما در مجلس تلاش کردیم شــاکله بودجه تغییر نکند. در چند 
سال اخیر اعداد کلانی چون ۵۰ درصد را درباره تورم داشتیم و ما را بر آن داشت 

که به معیشت و حقوق و دستمزد اهتمام بیشتری داشته باشیم.
رئیس کمیسیون تلفیق بودجه سال آینده تصریح کرد: یک تغییر محسوس که 
در رسیدگی به لایحه بودجه در صحن اتفاق افتاد، آن بود که معافیت مالیاتی حقوق 

بگیران دولت از ۷ میلیون تومان به ۱۰ میلیون تومان افزایش یافت.
نماینده مردم تنکابن در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: در تبصره یک بودجه 

عیناً همان چیزی که دولت در لایحه آورده بود، تصویب شد.
وی بیان کرد: متأسفانه امسال ما با رشد بی رویه مصرف فرآورده های نفتی به 
طور مشخص بنزین مواجه شدیم و امسال بنزین و گازوئیل مقداری وارد شده است 
و بر این اساس باید میزان تولیدات فرآورده های نفتی را افزایش دهیم که اعتباراتی 

در بودجه برای این موضوع در نظر گرفته شد.

رئیس کمیسیون تلفیق بودجه در نشست خبری:

بودجه نسبت به لایحه ای که دولت 
ارسال کرده بود، ۲.۶درصد کاهش یافت

سرویس سیاسی- آیت اسدی گفت: نمایندگان مجلس بیایند و صحبت های 
ما نمایندگان کارگری را بشنوند؛ صحبت های دولت و کارفرمایان را هم بشنوند؛ 
ببینند دولت چقدر برای اجرای ماده ۴۱ قانون کار اهتمام دارد؛ خودشان در صحنه 

باشند و عملکرد مزدی را ببینند تا بعداً حاشیه ایجاد نشود.
تا بیستم اسفند هنوز اولین گام برای تعیین افزایش مزد ۱۴۰۲ برداشته نشده؛ 
محاســبه ی ســبد معیشت در میانه ی راه اســت و به دلیل آنچه اعضای کارگری 
شــورایعالی کار، »عددســازی نمایندگان دولت« می نامند، توافق دســت یافتنی 
نمی نماید.هر سال تا میانه ی اسفند، بر سر رقم سبد معیشت خانوارهای کارگری 
توافق و یک یا دو جلســه چانه زنی مزدی نیز برگزار شــده بود؛ امســال رویکرد 
نمایندگان دولت به مقوله ی دستمزد، کار را تا لحظه ی آخر به تعویق انداخته است.

در هر حال، امروز دوشنبه )۲۲ اسفند( قرار است جلسه سه جانبه ی شورایعالی 
کار با موضوع افزایش دستمزد ۱۴۰۲ برگزار شود؛ به نظر می رسد نمایندگان دولت 
این نشست را نشست آخر دستمزد و روز تعیین سرنوشت می دانند اما نمایندگان 
کارگری ، حصول توافق را منوط به محاسبه ی کارشناسانه ی سبد معیشت براساس 
توافقات علمی کرده اند و می گویند: اول باید سبد معیشت محاسبه شود و سپس با 
اتکا بر آن و بر مبنای نرخ آن، در شورایعالی کار در مورد دستمزد تصمیم سازی  شود.

اما ســوال این است که در این شرایطِ »عدم توافق« چطور می توان نگاه ها را 
به هم نزدیک کرد یا به عبارت دقیق تر، راه اینکه دولت قانع به پذیرش قانون و به 

طور مشخص لزوم اجرای بندهای یک و دوی ماده ۴۱ قانون کار شود؛ چیست؟
آیت اســدی )عضو کارگری شــورایعالی کار( در این رابطه یک پیشنهاد 
مشــخص دارد: مشــکل ما در مذاکرات مزدی امســال، عدم تمکین دولت به 
بایدهای قانون و الزامات علمی محاســبه ی ســبد معیشت است؛ ما هنوز نرخ 
سبد معیشت را به دست نیاورده ایم و نتوانسته ایم سر یک رقم به توافق برسیم؛ 
در این میان، برای اینکه در نشســت دوشنبه بازهم اتفاقات سابق تکرار نشود، 
پیشــنهاد من این اســت که نمایندگان مجلس به عنوان ناظران ارشد قانون به 

نشست بیایند.

پیشنهاد عضو کارگری شورایعالی کار:

برای رسیدن به توافق؛ نمایندگان 
مجلس بر عملکرد دولت نظارت کنند


